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Централизованная («моноцентрическая») модель управления, предусматривающая при-

нятие решений одним субъектом, не способствует комплексному разрешению экологических 

проблем. Современная модель публичного управления в сфере экологии не учитывает наличие 

многих саморегулируемых институтов. Статья посвящена теоретическим вопросам внедрения 

полицентрической модели экологического управления. Особое внимание в работе уделено 

описанию роли регионов. По мнению авторов, научное осмысление феномена полицентриче-

ского управления и условий, при которых эта модель может привести к желаемым результатам, 

является давно назревшей задачей, от решения которой зависит устойчивое развитие нашего 

государства. 
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The Role of Regions in Polycentric Environmental Management: Problem Setting
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Doctor of Economics, Associate Professor
Baranova Alla F., Senior Lecturer of the Department of Legal and Organizational Support of Business 
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A centralized (‘monocentric’) management model, which involves decision-making by one entity, does not 
contribute to the integrated solution of environmental problems. The modern model of public administration 
in the field of ecology does not take into account the presence of many self-regulatory institutions. The article is 
devoted to theoretical issues of implementing a polycentric model of environmental management. Particular 
attention is paid to the role of regions. According to the authors, the scientific understanding of the 
phenomenon of polycentric control and the conditions under which this model can lead to the desired results is 
a long overdue task, the solution of which depends on the sustainable development of our state.
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